
 

 

 

 

Memo 

  

Aan Regiegroep   

Van B&W  

Onderwerp 
 
Uitvoering motie 24 d.d. 10 november inzake strategische heroriëntatie – t.b.v. 
overleg regiegroep op 13 december 2022  

 
Datum 

 
6 december 2022 

Afschrift aan - 

  
Geachte leden van de regiegroep,  

Aanleiding 
In het Bestuursakkoord heeft de raad ons opgedragen om begin 2023 met elkaar in gesprek te gaan 
over de vraag wat voor gemeente wij in 2040 willen en kunnen zijn. Daarom zijn we werkzaamheden 
gestart om in het eerste kwartaal een werkconferentie over de Strategische Heroriëntatie voor de raad 
voor te bereiden. Op 10 november 2022 heeft de raad echter een motie aanvaard waarin het college 
het verzoek krijgt om samen met de raad een besluit te nemen over de wijze waarop wij de strategische 
heroriëntatie vorm geven.  

In het fractievoorzittersoverleg van 21 november 2022 constateerden de fractievoorzitters dat nog 
veel (nieuwe) raadsleden onvoldoende afweten van nut en noodzaak van de strategische 
heroriëntatie. Daarom hebben de fractievoorzitters afgesproken om als eerste stap in dat proces een 
informatieavond in januari te organiseren om de mogelijkheid te bieden dat alle raadsleden op 
dezelfde ‘vlieghoogte’ komen.  

In deze memo doen wij u een voorstel over de manier waarop wij die informatieavond voor u kunnen 
organiseren zodat u kunt besluiten of u inderdaad zo’n informatieavond wilt en zo ja, of dat deze 
past binnen de vergaderplanning van de raad of dat u hiervoor een aparte avond in januari (of 
februari) kiest.  

Voorstel 

A. Doel van de informatieavond 
Het doel van de informatieavond is o.i. dat de raad na afloop van de informatie de volgende vragen 
kan beantwoorden: 

Vraag 1: Wil de raad  stoppen met de strategische heroriëntatie en in plaats daarvan kiezen voor 
integrale besluitvorming over de grote investeringen die op de rol staan ?  
 
Dit kan alleen op grond van cijfers die deels nog niet onderbouwd zijn, wanneer het snel moet. Wij 
weten van sommige grote onderwerpen zoals een eventuele verplaatsing van de sportparken nu nog 
niet welk prijskaartje daar aan hangt. De raad kan er  voor kiezen om ieder voorstel voor een 
investering te voorzien van een bezuinigingsrichting die nodig is voor financiële dekking van die 
investeringen. Dit is een pragmatische benadering waarbij de investering wordt afgewogen tegen de 
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ad hoc bezuinigingsmogelijkheden die voorhanden zijn op het moment van besluitvorming. Wat wij 
als college in ieder geval afraden, is om deze voorstellen afzonderlijk aan te bieden op het moment 
dat ze gereed zijn voor besluitvorming. Dat zou inhouden, dat wie het eerst komt, het eerst maalt.  
 
Vraag 2: Of wil de raad conform het bestuursakkoord doorgaan met de strategische heroriëntatie ?  
Zo ja: wil ze dan  
een werkconferentie  inclusief de uitkomsten van het bestuurskrachtonderzoek, om de stip op de 
horizon van 2040 te plaatsen ? De uitvoering van het bestuurskrachtonderzoek is recent 
overgedragen aan het college. Uitvoering daarvan zal niet afgerond zijn voor de oorspronkelijk in 
februari geplande werkconferentie. Dit betekent overigens ook dat wij de besluitvorming over 
investeringen dan na de werkconferentie plannen.  

1. Een werkconferentie zonder de uitkomsten van het bestuurskrachtonderzoek, zodat direct na 
afloop van de werkconferentie de raad de integrale afweging kan maken over de grote 
investeringen ?  

 

B. Vormgeving avond 
Voorafgaand aan de informatieavond kunt u van ons de volgende informatie ontvangen: 

- Geactualiseerd kennisdossier Financiën1 
- Meerjarenonderhoudsplan Sport  
- Integraal Huisvestingplan Onderwijs 
- Formatieplan 
- Benchmark BMC over formatie  
- Financieel overzicht “grote brokken” aangevuld met cijfers over grootste ambities uit 

bestuursakkoord zoals verplaatsing sportparken en geluidswal. Daarbij maken wij nu vast de 
kanttekening dat het daarbij gaat om een zeer ruwe schatting omdat doorrekening van deze 
projecten tijd vraagt en pas op z’n vroegst begin 2023 van start gaat.  

- Theoretische bezuinigingsmogelijkheden op hoofdlijnen in het sociale en fysieke domein 
 
Vraag aan de regiegroep is hoeveel en welke informatie de raad vooraf nodig heeft.  
 

Met dat als basis, kunnen we de avond op twee manieren vormgeven: 

A. Klassiek 
Op de informatieavond zullen wij dan door middel van een presentatie deze stukken nog eens 
toelichten en is er vervolgens gelegenheid vragen te stellen.  

B. Interactief 
Ook nu is het begin een presentatie. Daarna gaat de raad in kleine groepjes met elkaar aan de hand 
van stellingen bespreken welke van de opties de beste is. Vervolgens koppelen de groepjes plenair 
terug wat eruit is gekomen. Ter afsluiting kunnen we mentimetervragen inzetten.  

 

 
1 Rondom de verkiezingen in maart 2022 is een ‘kennisdossier Financiën en P&C’ aan de nieuwe raad ter 
beschikking gesteld t.b.v. het inwerkprogramma. Dat dossier vindt u op de raadspagina bij de overige 
kennisdossiers. 


